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Slovo starostky městyse
Vážení a milí spoluobčané, 

       ráda bych se s Vámi podělila o radost z 
dokončeného díla – oprava sociálního zázemí v MŠ 
Zdislavice je zdárně u konce.  Jak jsem Vás 
informovala v minulém zpravodaji, měli jsme od 
Krajské hygienické stanice stanoven termín 
nápravy do 31.8.2023. I přes nevoli některých 
zastupitelů jsme dokázali opravit, respektive 
napravit pochybení, ke kterému došlo při 
rekonstrukci MŠ v roce 2018 včas. Dokonce i 
původní zhotovitel, firma Ermont spol. s r.o. s námi 
začala spolupracovat a vady malého rozsahu přijela 
opravit. Bohužel stále nesouhlasí a neuznává 
reklamaci sociálních prostor, venkovního schodiště 
a podesty. Podařilo se nám v MŠ instalovat nový 
kapacitně výkonný kotel na pevná paliva. Konečně 
b u d o u m í t d ě t i p o ř á d n é t e p l o ! V š e m 
zainteresovaným firmám a osobám velice děkuji za 
jejich pracovní nasazení a kvalitně odvedenou 
práci. Nesmírně si toho vážím. V souvislosti s 
reklamacemi v MŠ jsem jakožto řádný hospodář 
využila možnosti bankovní záruky, která byla 
zakotvena ve smlouvě o dílo ve výši 300.000 Kč. 
Podala jsem žádost s příslušnými podklady a banka 
nám vyplatila předmětnou bankovní záruku. Firma 
Ermont spol. s r.o. si najala právníky a požaduje 
vrácení bankovní záruky. Pan jednatel mi volal a 
informoval mne, že pokud nevrátím peníze do 
30.9.2023, podá na mne trestní oznámení a žalobu 
na Městys Zdislavice. Nehodlám se ovšem vzdát! 
Kdyby provedli rekonstrukci a přístavbu MŠ v roce 
2018 řádně, kvalitně a poctivě, tak jsme se nemuseli 
do této situace dostat.  

Teď ovšem z veselejšího soudku: 

   K 31. 10. 2023 se bude předávat dílo 
„Rekonstrukce budovy a učeben ZŠ“. V listopadu 
bych Vás ráda některou sobotu pozvala na „Den 
otevřených dveří“. Termín upřesním a budete s ním 
včas seznámeni. Při této příležitosti bychom 
otevřeli i prostor opraveného sociálního zázemí v 
MŠ k prohlídce.  
       V pátek 27. 10. 2023 v 18.00 hod se tradičně 
projdeme za taktů hudebního seskupení pod 
taktovkou pana Karla Hejného ulicemi Zdislavic s 
lampiony. Jste všichni srdečně zváni.  
       Dne 28. 10. 2023 ve 14.30 hod. v salónku hasičů 
se bude konat beseda o Zdislavicích. Tímto oslovuji 
především dříve narozené občany, zda by přišli a 
pokud mají doma nějaké dobové fotografie či jiné 
historické skvosty o Zdislavicích, aby je s sebou 
přinesli. Besedu bude řídit pan Jiří Šrankota. Jako 
hosté jsou pozváni pan Stanislav Příhoda a pan 
Bedřich Švejda.  

       Dále si Vás dovoluji pozvat na akci rozsvícení 
adventního stromečku v sobotu 2. 12. 2023 v 16.30 
hod. na městečku, kde vystoupí děti z MŠ a ZŠ s 
pásmem písniček.  

       Vážení a milí spoluobčané, závěrem bych Vám i 
tentokrát chtěla opravdu srdečně poděkovat za 
podporu, které se mi od Vás dostává. Je pro mě 
opravdu cenný „dobíječ“ energie a nesmírně si toho 
vážím. Mám za sebou první rok ve funkci starostky 
a mohu upřímně říct, že to pro mě bylo nesmírně 
náročné a stresující období. Pevně věřím, že ty 
nejpalčivější problémy se nám ovšem již podařilo 
zažehnat a bude tak nyní mnohem více času na 
věnování se rozvojovým projektům a zvelebování 
našeho městyse. 

                                Starostka Věra Jakubcová                                                                                

Nabídka vyřazeného 
kotle na pevná paliva

Městys Zdislavice nabízí k prodeji 
vyřazený teplovodní kotel DEFRO 
(automat) za cenu 25 000,- Kč. 
Zájemci se mohou přihlásit na ÚM 
Zdislavice, bližší informace podá 
místostarosta Miroslav Míka, tel. číslo 
721 859 819. 
Technické údaje: 
značka:    DEFRO EKO DUO 19 
rok výroby:  2014 
výkon:     19 kW 
třída.     3  
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Výpis z Usnesení ZM Zdislavice
zasedání Zastupitelstva městyse Zdislavice, 

konaného dne 12. 6. 2023 

Zastupitelstvo městyse Zdislavice po projednání: 
Usnesením č. 29/ZM/2023 schvaluje: 
ověřovatele zápisu Ondřeje Rybu a Antonína Žáka a 
zapisovatele Danu Volfovou. 
Usnesením č. 30/ZM/2023 schvaluje: 
program zasedání zastupitelstva. 
Usnesením č. 31/ZM/2023 schvaluje: 
účetní závěrku městyse Zdislavice za účetní období 
roku 2022, sestavenou k 31. 12. 2022. 
Usnesením č. 32/ZM/2023 schvaluje: 
vypořádání výsledku hospodaření (VH) městyse 
Zdislavice a převedení VH ve schvalovacím řízení - 
zisk ve výši 3 716 456,52 Kč za rok 2022 na účet 432 
- Výsledek hospodaření předcházejících účetních 
období (účetní zápis 431 MD/432 D). 
Usnesením č. 33/ZM/2023 schvaluje: 
celoroční hospodaření městyse a závěrečný účet 
městyse za rok 2022 včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření městyse za rok 2022 bez 
výhrad.   
Usnesením č. 34/ZM/2023 konstatuje: 
že nebylo třeba přijmout opatření k nápravě chyb a 
nedostatků uvedených ve Zprávě o výsledku 
přezkoumání hospodaření městyse za rok 2022 
vzhledem k tomu, že nedostatky byly napraveny 
Usnesením Zastupitelstva městyse Zdislavice č. 19/
ZM/2023 ze dne 4. 4. 2023 tak, že byla provedena 
volba nového předsedy finančního výboru. 
Zastupitelstvo městyse Zdislavice pověřuje 
starostku, aby v termínu nejpozději do 21. června 
2023 podala informaci přezkoumávajícímu orgánu s 
tím, že již byla provedena náprava chyb a 
nedostatků uvedených ve Zprávě o výsledku 
přezkoumání hospodaření městyse za rok 2022 ze 
dne 16. 3. 2023.  
Usnesením č. 35/ZM/2023 schvaluje: 
účetní závěrku ZŠ a MŠ Zdislavice, p. o. za rok 2022, 
sestavenou k 31. 12. 2022. 
Usnesením č. 36/ZM/2023 schvaluje: 
výsledek hospodaření ZŠ a MŠ Zdislavice, p.o. za 
rok 2022 ve výši 115 136,98 Kč a povoluje rozdělení 
HV takto: 
   do Fondu odměn          80 000,00 Kč 
   do Rezervního fondu   35 136,98 Kč. 

Usnesením č. 37/ZM/2023 schvaluje: 
Smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného odběru 
a zařazení místa zpětného odběru do obecního 
systému odpadového hospodářství č. (společnost): 
OS202320000535, ev. č. 60/0120 se společností 
EKO-KOM, a.s. a zmocňuje Technické služby Vlašim 
s.r.o., K Borovičkám 1732, 258 01 Vlašim k plnění 

části povinností městyse v rozsahu vykazování 
údajů, včetně veškerých s tímto souvisejících 
povinností vůči společnosti EKO-KOM, a.s.. 
Zároveň pověřuje starostku podpisem Smlouvy o 
spolupráci č. OS202320000535, ev. č. 60/120 a 
Zmocnění TS Vlašim s.r.o.. 
Usnesením č. 38/ZM/2023 pověřuje: 
starostku k vyhlášení VZMR na opravu čistírny 
odpadních vod ve Zdislavicích a oslovení 3 firem k 
předložení cenové nabídky. 
Usnesením č. 39/ZM/2023 souhlasí: 
s převodem církevního majetku na pohřebišti ve 
Zdislavicích do vlastnictví městyse a schvaluje 
zajištění technické pomoci při převodu majetku z 
farnosti na městys dle nabídky SMSdata s.r.o. za 
předpokládanou cenu 9 420,- Kč.   
Usnesením č. 40/ZM/2023 schvaluje: 
poskytnutí příspěvku ŘKF Zdislavice ve výši 10000,- 
Kč na opravu zdi okolo kostela sv. Petra a Pavla ve 
Zdislavicích formou Darovací smlouvy bez 
vypořádání. 
Usnesením č. 41/ZM/2023 schvaluje: 
Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 
inženýrské sítě a dohodu o umístění stavby č. 
IE-12-6011276 - demontáž NN, nový kNN (pozemek 
parc. č. 2803/1, městys strana povinná pro vlastníky 
domu č.p. 89) a pověřuje starostku podpisem této 
SoBs. 
Usnesením č. 42/ZM/2023 pověřuje: 
starostku k vyhlášení VZMR na stavební úpravy 
mateřské školky -  doplnění záchodků a umyvadel a 
rekonstrukci „retro“ záchodků. 
Usnesením č. 43/ZM/2023 pověřuje: 
starostku k vyhlášení VZMR na stavební úpravy 
mateřské školky - úprava topného systému (nový 
kotel, včetně propojení vytápění do přístavby MŠ). 
Usnesením č. 44/ZM/2023 schvaluje: 
rozpočtové opatření č. 5/2023. 

zasedání Zastupitelstva městyse Zdislavice, 
konaného dne 2. 8. 2023 

Zastupitelstvo městyse Zdislavice po projednání: 
Usnesením č. 45/ZM/2023 schvaluje: 
ověřovatele zápisu Miroslava Míku a Marcelu 
Zelingrovou a zapisovatele Danu Volfovou. 
Usnesením č. 46/ZM/2023 schvaluje: 
program zasedání zastupitelstva. 
Usnesením č. 47/ZM/2023 volí: 
členem finančního výboru Ing. Miloše Krále na 
místo Antonína Žáka, který rezignoval na mandát 
člena zastupitelstva. 
Usnesením č. 48/ZM/2023 schvaluje: 
přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje ze 
Středočeského fondu podpory dobrovolných hasičů 
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a složek IZS v rámci Tematického zadání Podpora 
akceschopnosti jednotek SDH obcí, č. žádosti HAS/
SDHAK/049957/2023 a zavazuje se ke spoluúčasti 
na projektu z rozpočtu městyse a pověřuje 
starostku podpisem Veřejnoprávní smlouvy. 
Usnesením č. 49/ZM/2023 souhlasí: 
že se městys Zdislavice stane partnerem bez 
finančního příspěvku v projektu Místní akční plán 
pro rozvoj školství a vzdělávání ORP Vlašim IV., 
jehož žadatelem a realizátorem bude Místní akční 
skupina Blaník. 
Usnesením č. 50/ZM/2023 neschvaluje: 
poskytnutí příspěvku na rozhlednu městu Trhový 
Štěpánov ve výši 30 000,- Kč. 
Usnesením č. 51/ZM/2023 schvaluje: 
zadat veřejnou zakázku na akci „Úprava topného 
systému v MŠ Zdislavice“ firmě Miroslav Brixí, Na 
Lázni 315, Čechtice, IČ: 65388666 za nabídkovou 
cenu 414 469,- Kč vč. DPH a pověřuje starostku 
podpisem Smlouvy o dílo na tuto akci s vybraným 
dodavatelem.   
Usnesením č. 52/ZM/2023 neschvaluje: 
zadat veřejnou zakázku na akci „Úprava sociálních 
prostor v MŠ Zdislavice“ firmě STAVOS, s.r.o., 
Přestavlky u Čerčan, IČ: 26724154 za nabídkovou 
cenu 354 506,91,- Kč vč. DPH. 
Usnesením č. 53/ZM/2023 schvaluje: 
rozpočtové opatření č. 6/2023. 

zasedání Zastupitelstva městyse Zdislavice, 
konaného dne 10. 8. 2023 

Zastupitelstvo městyse Zdislavice po projednání: 
Usnesením č. 54/ZM/2023 schvaluje: 
aby odměna za výkon funkce novému zastupiteli 
Ing. M. Královi byla poskytována ode dne 11. 8. 
2023. 
Usnesením č. 55/ZM/2023 schvaluje: 
ověřovatele zápisu Ondřeje Rybu a Ing. Miloše 
Krále a zapisovatele Danu Volfovou. 
Usnesením č. 56/ZM/2023 neschvaluje: 
zařazení bodu do programu jednání zastupitelstva, 
a to Žádost o zodpovězení dotazů a informace k 
článku v posledním čísle Zpravodaje.  
Usnesením č. 57/ZM/2023 schvaluje: 
program zasedání zastupitelstva. 
Usnesením č. 58/ZM/2023 souhlasí: 
s právním zastoupením městyse Zdislavice 
advokátem JUDr. Petrem Živnůstkou, AK Benešov, 
ve věci sporu se společností ERMONT spol. s r.o. na 
základě smlouvy o dílo, bankovní záruky apod. a 
aby vykonával veškeré úkony s tím související. 
Usnesením č. 59/ZM/2023 revokuje: 
Usnesení Zastupitelstva městyse Zdislavice č. 52/
ZM/2023 ze dne 2. 8. 2023, kterým nebyl schválen 
dodavatel na akci Úprava sociálních prostor v MŠ 
Zdislavice. 

Usnesením č. 60/ZM/2023 schvaluje: 
zadat veřejnou zakázku na akci „Úprava sociálních 
prostor v MŠ Zdislavice“ firmě STAVOS, s.r.o., 
Přestavlky u Čerčan, IČ: 26724154 za nabídkovou 
cenu 354 506,91,- Kč vč. DPH a pověřuje starostku 
podpisem Smlouvy o dílo na tuto akci s vybraných 
dodavatelem. 
Usnesením č. 61/ZM/2023 schvaluje: 
Příkazní smlouvu s Ing. M. Šímou na stavební dozor 
na obě akce a to: Úprava sociálních prostor v MŠ 
Zdislavice a Úprava topného systému v MŠ 
Zdislavice a pověřují starostku podpisem Příkazní 
smlouvy. 
Usnesením č. 62/ZM/2023 volí: 
členem kontrolního výboru Ing. Miloše Krále na 
místo Antonína Žáka, který rezignoval na mandát 
člena zastupitelstva. 
Usnesením č. 63/ZM/2023 schvaluje: 
vypsat výběrové řízení na dodavatele opravy výtahu 
v budově základní školy po zatopení výtahové 
šachty. 

INFORMACE Z ÚŘADU MĚSTYSE 

Přemístění kontejnerů na tříděný odpad 
 a použitý textil 

V září letošního roku byly přemístěny kontejnery na 
tř íděný odpad 
(tzv. zvony na 
p a p í r , s k l o , 
nápojky atd.) do 
u l i c e v e d l e 
p r o d e j n y 
„ V e č e r k a “ a 
k o n t e j n e r n a 
použitý textil do 
uličky mezi farou 
a h a s i č s k o u 
zbrojnicí. 

Žádám spoluobčany, aby 
u d r ž o v a l i o k o l o 
kontejnerů pořádek a 
tabule sk la , pyt le s 
odpadem, aj. neukládali u 
těchto kontejnerů a 
využili velkoobjemové 
kontejnery na směsný 
odpad.  
U v o l n ěn é m í s t o p o 
k o n t e j n e r e c h n a 
městečku bude využito 
jako odstavná plocha pro 
osobní automobily. 

Miroslav Míka, místostarosta

Umístění kontejnerů na tříděný odpad.

Umístění kontejneru na textil.
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Otevřený dopis starostce
Vážená paní starostko, 
 jsem nucena reagovat na informace uvedené v 
posledním zpravodaji. Forma, kterou jste zde použila 
pro informování o dění v obci je velmi zvláštní, 
neetická a bohužel je zde uvedeno i několik 
zavádějících informací, které chci touto formou uvést 
na pravou míru. 
 Obvinila jste mě, že jsem za 3 roky neučinila nic, aby 
došlo k nápravě nízkého počtu WC v MŠ. Tato věc byla 
však diskutována na jednom z minulých zastupitelstev 
a já jsem Vám vysvětlila, že to není pravda, a že jsem 
firmu na dostavbu WC hledala, ale bohužel, žádná z 
oslovených firem neměla o toto zájem. Tuto informaci 
jste v době psaní článku do zpravodaje měla a nic Vám 
nebránilo moje vysvětlení uvést. To jste ale neučinila a 
vědomě tak zamlčela podstatné informace, což může 
vést k poškození mého jména. Žádám Vás, aby toto 
nedorozumění bylo napraveno v dalším vydání 
zpravodaje, např. formou omluvy. 
 Z pozice ředitelky školy jsem očekávala, že jako nový 
zřizovatel se přijdete představit do školy. Očekával to 
celý sbor, protože kolegyně nejsou místní a neznají 
Vás. Bohužel, čekají dodnes. Není to dané zákonem, 
ale je běžné, že se nový starosta zajímá o své 
příspěvkové organizace. Dále Vás žádám, abyste 
nadále ctila strukturu vedení ZŠ a MŠ, kterou 
porušujete a ředitelka se o Vámi organizovaných 
akcích, úzce souvisejících s agendou školy, dozvídá na 
poslední chvíli nebo až po jejich skončení. 
 Očekávala jsem, že jako nový zřizovatel mě oslovíte 
a sejdeme se na společném jednání a prodiskutujeme 
záležitosti školy. Nakonec jsem iniciovala jednání 
sama a alespoň jsem Vás informovala o záležitostech, 
o kterých jste podle mne měla vědět. 
 Poslední akce, které jsem se zúčastnila, bylo 
absolutně nepřipravené jednání výběrové komise na 
rekonstrukci topení v MŠ. Předseda výběrového řízení 
od Vás neměl jakékoliv informace, na základě kterých 
bych mohla nabídky posuzovat. Proto jsem nic 
nepodepsala. 
 Bývalo dobrým zvykem, že se starosta takového 
jednání účastnil a byl k dispozici pro případné dotazy. 
I když v komisi aktivně nepůsobil. Až druhý den nás 
místostarosta obíhal, dovysvětloval, ukazoval 
dokumenty, které jsme měli mít k dispozici v neděli. Až 
po tomto dovysvětlení jsem mohla dodatečně 
podepsat. Protože je pro mě nepřijatelné, takto 
pracovat, žádám Vás, abyste mně za těchto podmínek 
do dalších komisí nedelegovala. 
To je vše, co jsem Vám chtěla za svoji osobu říci. 

Nyní Vás společně s panem Boučkem žádáme, abyste 
nám dnes odpověděla na tyto otázky: 
– Proč opakovaně na některá jednání chodíte pozdě a 
necháváte zástupce firem čekat na Váš příchod. 

– Proč nebyli zastupitelé seznámeni s projektem WC v 
mateřské škole a neznají ani jeho cenu. 
– Kdy proběhlo výběrové řízení na tento projekt a proč 
nebyli zastupitelé s výsledkem výběrového řízení 
seznámeni, když se ve školce už staví. 
– Ing. Šímu jste jmenovala svým konzultantem. 
Předpokládáme, že toto nedělá zadarmo a kdo tedy 
schválil výši jeho odměny. 
– Proslýchá se, že pro městys pracují noví lidé. 
Můžeme vědět, kdo to je, jaká bude jejich pracovní 
náplň a jaké mají pro svoji práci odbornou kvalifikaci? 
Jak budou placeni? 
– Proč jste svévolně zrušila vyřizování stavebního 
povolení na výstavbu obecních bytů v budově nádraží? 
A jak jste tuto budovu zabezpečila? 
– Proč při úřední korespondenci používáte soukromý 
mail? Jak se po skončení Vašeho mandátu bude 
dohledávat úřední elektronická korespondence. 
– Opakovaně porušujete zákon o obcích a 
neposkytujete zastupitelům podklady pro jejich 
rozhodování. Proč? 
– Proč jsme neobdrželi informaci, zda bylo na stavební 
úřad zaslána dokumentace na práce v MŠ. 
– Jaké projekty jste za svého působení v čele obce 
připravila a o jaké dotace jste již požádala? 
– Z jakého důvodu jste nechala vypnout veřejné 
osvětlení v některých částech obce, když tam jsou 
obytné domy? 
– Kolik Kč stála úprava čekárny? 
– Na základě čeho jste zaslala v dubnu ukončení 
nájemního vztahu panu Kakosovi a a s kým se bude 
uzavírat nová smlouva? 
          Děkujeme za odpovědi. 

 Žádáme, aby tento otevřený dopis byl součástí 
dnešního usnesení zastupitelstva jako příloha. 
 Žádáme, aby se z jednání zastupitelstva pořizoval 
audiozáznam a byl součástí usnesení. 
 Žádáme Vás, abyste v příštím Zpravodaji uvedla 
přehled všech připravených projektů bývalého 
vedení obce, které jste nechala zrušit a vyčíslila, 
kolik korun stála jejich příprava. 

Tento „Otevřený dopis“ byl předán paní 
starostce na schůzi ZM dne 10. 8. 2023. Mgr. I. 
Králová má kopii tohoto dopisu s podpisem 
paní starostky, že si dopis převzala. Starostka 
na otázky neodpověděla, chtěla otázky písemně 
s tím, že na ně odpoví na dalším zastupitelstvu. 
Zastupitelstvo proběhlo 12. 10. 2023, žádné 
odpovědi jsme však nedostali. Nechápeme proč. 

Mgr. Irena Králová, člen zastupitelstva 
Bc. Pavel Bouček, člen zastupitelstva 
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K otevřenému dopisu: 
 K obvinění – omlouvám se spoluobčanům, že 
jsem napsala, že jste nic neučinila 3 roky. Byla to 
chyba, jelikož Vy jste nic neučinila 4,5 roku. Pokud 
mi předložíte email, dopis s potvrzeným podacím 
lístkem nebo komunikaci prostřednictvím datové 
schránky, že jste oslovila konkrétní firmy a ony 
Vám následně odpověděly, že nemají zájem, poté 
zvážím zmírnění svých slov a omluvu. Zatím 
zůstáváte pouze u slov, bez důkazů, že jste 
konkrétní kroky podnikla. Do té doby se z mého 
pohledu nemám za co omlouvat. 
 K návštěvě ZŠ – když jsem se stala starostkou, 
zakrátko mne paní učitelky z MŠ kontaktovaly, ať se 
přijdu podívat do školky. Moc ráda jsem šla. 
Nechala jsem dětem koupit dárky k Vánocům. Po 
Vašem zjištění, že jsem byla v MŠ, jste mi zakázala 
vstup do MŠ a když, tak jen s Vaším svolením. Mně 
jako zřizovateli! Do ZŠ jste mne nepozvala a 
nebudu chodit někam, kde nejsem vítaná. Bohužel 
je veřejným tajemstvím, že my dvě spolu 
nevycházíme. Nyní s novou paní ředitelkou jsme 
dohodly termín mé návštěvy a velice ráda se 
seznámím s učitelským sborem a s ostatními 
zaměstnanci školy. Píšete, že jste očekávala 
společné jednání, které jsem měla vyvolat já. Ano, 
uznávám. Měla jsem tolik starostí pro mne s novým 
úřadem, s rekonstrukcí ZŠ, vše bylo pro mne nové a 
neskutečně náročné. O podporu z Vaší strany 
nemohla být ani řeč. Podivné je, že když jste 
potřebovala podepsat své odměny, tak jste rychle 
přišla na úřad na schůzku, jak začátkem listopadu, 
tak i začátkem prosince.   
 K výběrovému řízení (VŘ) – VŘ na výměnu kotle a 
opravu topného systému v MŠ bylo řádně 
připravené. Vám i paní Zelingrové pouze a jen 
příslušelo otevřít obálky a vyhodnotit cenové 
nabídky a určit firmu s nejnižší cenovou nabídkou 
jako vítěze VŘ. Nic víc a nic míň se po Vás nechtělo. 
Bohužel jsem nepředpokládala, že takto banální 
záležitost nezvládnete. Toto jsem ihned vysvětlila 
paní Zel ingrové. Takže Vaše nářky jsou 
neopodstatněné, irelevantní a rozhodně Vás již 
nikdy nebudu delegovat do jakékoliv komise.  
Společné otázky paní Králové a pana Boučka: 
 K pozdním příchodům – necháváte mne snad 
sledovat, jak chodím na jednání? Zřejmě myslíte, 
jak jste uvedli na zastupitelstvu, že chodím později 
na kontrolní dny (KD). Jsem neuvolněná starostka a 
jsem zaměstnaná. Jsem ráda, že můj zaměstnavatel 
mi toleruje odbíhání z práce na jednání či KD atd. 
Za to jsem velmi vděčná. I tak si musím chybějící 
hodiny napracovat.  Paní Králová, když byla 
ředitelkou ZŠ, chodila na KD sice včas, ale za půl 
hodiny či hodinu řekla, že se musí vrátit zpátky do 
práce, že má vyučovací hodinu a nikdy nebyla na 

KD do konce.  Jednání na úřadě trvalo třeba další 3 i 
4 hodiny. Podívala jsem se i na zápisy z KD z 
rekonstrukce MŠ i ZŠ. Paní Králová a pan Bouček 
nechodili ani včas ani pozdě, protože nechodili 
téměř vůbec. V zápisech z KD je většinou v jejich 
kolonce NEPŘÍTOMEN. Divím se, že jak jste oba 
svorně tvrdili, že firma KWEKU byla velmi 
problematická a paní Králová přímo seděla v 
budově, že se pravidelně nezúčastňovala KD! 
Prosím, nejdříve si zameťte před svým vlastním 
prahem a pak vstupujte na můj práh a kritizujte mě.  
 K projektu WC v MŠ – pokud si dobře vzpomínám, 
projektová dokumentace (PD) na rekonstrukci a 
přístavbu MŠ byla vypracovaná již v roce 2016, a to 
hned 2x – původní PD a prováděcí PD. My jsme 
žádnou PD nezadávali. Museli jsme improvizovat. 
Jak jste tvrdili, že technicky není možné umístit v 
daném prostoru 5 záchodků, když se u práce 
přemýšlí, jde to.  Na zastupitelstvu se hovořilo o 
tom, že předpokládaná cena za opravu sociálních 
prostor bude 400.000 Kč a taktéž výměna kotle 
bude dalších 400.000 Kč. Tyto peníze jsme si mohli 
ušetřit, kdyby byla rekonstrukce MŠ v roce 2018 
řádně provedená. Ale to se stále opakuji.   
 K výběrovému řízení v MŠ – jak bylo vysvětleno 
na zastupitelstvu, abychom veškeré práce spojené s 
opravou sociálního zázemí stihli, musela jsem 
požádat firmu STAVOS na základě objednávky o 
přípravné práce. Jinak bychom stanovený termín do 
31.8.2023 absolutně nezvládli. Když proběhlo VŘ na 
úpravu a opravu sociálního zázemí, kterou vyhrála 
firmy STAVOS, s výsledkem VŘ bylo zastupitelstvo 
seznámeno. Pan Bouček zaslal mailem fotografie, 
že se v MŠ již obkládá. Pokud budete trvat na svém 
postoji k dané věci, jsem ochotná v příštím čísle 
zveřejnit jméno osoby, která vše nafotila. Nerada 
bych tento krok podnikala, protože jsem 
přesvědčená, že tato osoba je slušný a hodný 
člověk, jen se nechala přesvědčit a zřejmě vyšla 
vstříc paní Králové. 
 K Ing. Šímovi – samozřejmě pan Šíma nepracuje 
zadarmo. Tvrdě pracuje, tak si odměnu zaslouží.  
Když jsme u odměny, pan Kaman se př i 
rekonstrukci MŠ opět pohyboval. Respektive v MŠ 
to začalo  a  když se“ zadařilo“, pokračovalo se i na 
ZŠ. Můžete nám občanům, prosím, sdělit, jak byl a 
na základě jaké smlouvy odměňován pan Kaman? 
Byl to stejný scénář, jako s firmou KWEKU?    
 K pracovním vztahům – nevím, co se proslýchá, 
ale jediný zaměstnanec je paní účetní a pak 
„dohodáři“ na úklid, na údržbu zeleně, na údržbu 
hřbitova, na topení v MŠ a správu lesů. Mohli byste 
mi, prosím, sdělit, jakou odbornou kvalifikaci by 
měla mít například uklízečka? 
 K sociálním bytům – projekt sociálních bytů na 
nádraží jste Vy sami nedokázali dotáhnout do 
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zdárného konce. Jsem přesvědčená, že tento projekt 
byl od začátku nereálný a naprosto zbytečný a stál 
spoustu peněz. Zabezpečení nádražní budovy. 
Odpovím otázkou. Jak jste zabezpečili budovu Vy? 
 K soukromému mailu – když mi pan Bouček 
předával úřad, chtěla jsem po něm služební telefon. 
Řekl, mám na to 3 svědky, že mi žádný služební 
telefon nepředá, že si číslo přehlásil na soukromé a 
že na služebním telefonu má 99% soukromých 
kontaktů! Na služebním telefonu?  Opravdu nemám 
tolik času, a tak jsem postoupila své soukromé číslo 
na služební. Protože mám na svém mobilu spoustu 
soukromých čísel, platím si mobil sama ze svých 
peněz, nikoliv z financí městyse. Ani si neuplatňuji 
cestovné. A tato situace je totožná s mým 
soukromým emailem, protože jsem musela být 
najednou ve spojení s úřadem a s okolím, i když 
jsem zrovna v zaměstnání. Nyní jsem si již zařídila 
služební email. A konkrétně co byste potřebovali 
dohledat? 
 K porušování zákona – nevím, o jakém 
n e p o s k y t n u t í p o d k l a dů h o v o ř í t e . Vžd y 
informujeme, buď já nebo pan místostarosta o 
veškerém dění . Nic netajíme a vždy máte možnost 
se zeptat. Rozhodně se nechováme jako Vy. Když 
jsem se Vás dotazovala prostřednictvím paní 
Volfové, kdy a kdo opravoval schodiště v MŠ, kdo k 
tomu dal příkaz, bylo mi odepsáno, že si pan 
Bouček nic nepamatuje, neví a paní Králová nic 
nezařizovala. To nebylo poprvé, že si pan Bouček již 
nepamatuje.  
 K informaci ohledně PD na MŠ – PD, sice 
nesprávnou, jste na stavební úřad (SÚ) posílali Vy v 
roce 2016. Nyní nebyla nutná. Byla to moje dobrá 
vůle a iniciativa, že jsem došla na SÚ a dohodla se s 
úřednicí, že jí nákres nově opravených WC a 
umývárny v MŠ poskytnu k ofocení a založení do 
spisu. Tato oprava nepodléhá žádné kolaudaci ani 
ohlášení. Jednalo se o sdělení a trvala jsem na tom, 
že kdyby došlo někdy k pojistné události, tak 
abychom měli vše v naprostém pořádku.  
 K projektům – vážená paní Králová a vážený pane 
Boučku, díky „začarovanému dědictví“ po Vás jsme 
se vůbec nedostali k plnění bodů našeho volebního 
programu. Jen „hasíme“ nedodělky po Vás. Jsem 
toho názoru, že je  lepší se věnovat naplno jedné 
záležitosti, nyní rekonstrukci  ZŠ. Budu velice ráda, 
když se dílo podaří. Čeká nás VŘ na opravu čistírny 
odpadních vod (ČOV). Na schůzce s firmou VODAK 
nám bylo řečeno, že již několik let VODAK apeloval 
na bývalé vedení, aby se některé části ČOV opravily. 
Tento požadavek nebyl vyslyšen. Co mne velice 
překvapilo, že v obci jsou ještě úseky vodovodního 
potrubí v azbestu. Výměnu azbestového vedení 
bych nyní viděla jako prioritu. Samozřejmě musíme 
přihlédnout k finanční situaci. Bohužel na výměnu, 

byť azbestového potrubí, neexistuje dotace. Je 
potřeba udělat chodníky. Především chodník od 
úřadu po MŠ. Před rokem jsme zrušili VŘ na 
chodníky a na střechu tělocvičny. Není smysluplné 
vybudovat chodník, pod kterým by vedlo azbestové 
vodovodní potrubí. Nejdříve se musí toto potrubí 
vyměnit a pak zrealizovat nový chodník.  Střecha na 
tělocvičně počká. Musíme řešit priority! Né se bít do 
prsou, že jsem vyřídila tolik a tolik dotací!  
 K veřejnému osvětlení (VO) – zřejmě máte na 
mysli 2 lampy vypnuté u bývalého školního 
pozemku. Když si od nové majitelky odkoupila část 
pozemku bývalá paní zastupitelka, tak do pár týdnů 
tam najednou stály 2 nové lampy. Zjistila jsem, že 
lampy byly účtovány na účet 511-opravy a 
udržování.  Ale tam nestály žádné staré lampy, za 
které by se vyměnily nové.  O nové lampy měla být 
navýšená vstupní hodnota řádu VO. Samozřejmě k 
tomu je potřeba PD a následná kolaudace. Toto 
není, takže je zde černá stavba a pak nechápu Váš 
dotaz. Paní Králová, zřejmě k Vám pan Bouček není 
až tak upřímný. Jak jsem na předposledním 
zastupitelstvu sdělila, i VO na cestě Humna je 
černou stavbou.  V případě VO cesty Humna se pan 
Bouček povýšil na SÚ a podepsal VO coby novou 
stavbu! Další nepochopitelná věc je, že VO místo u 
začátku cesty, což je od hlavní silnice, začíná od 
domu synovce pana Boučka a končí u pana Milana 
Boučka a nikoliv na konci cesty u paní Málkové. 
Proč? 
 K čekárně – čekárna se upravovala z jednoho 
prostého důvodu. Některý z občanů se do čekárny 
vykálel. Tím, že se čekárna otevřela, je čistější. 
Pokud jste s úpravou čekárny nesouhlasili, mohli 
jste nám navrhnout, že případné další výkaly 
budete sami uklízet. Pak by nebylo, co řešit.      
 K nájemní smlouvě – v §39 odst. 1 Zákona č. 
128/2000 Sb. se nehovoří, že výpověď by se musela 
schvalovat zastupitelstvem.  Ale u dalšího právníka 
jsem zjistila, že pokud smlouva byla schválená 
zastupitelstvem, tak následné úkony v souvislosti 
se smlouvu, by měli být též schválené. Ano 
pochybila jsem.  A žádná smlouva s panem 
Kakosem neexistuje, pouze firmou AGRO - Kvarto 
Ovčíny s.r.o. 
 Z j a k é h o dův o d u b y s e mě l p o ř i z o v a t 
audiozáznam? To jsou další výdaje na techniku. Dle 
mého zbytečné. Navrhněte to jako bod do programu 
a nechá se hlasovat. Pokud na zastupitelstvu 
odhlasujeme pořizování záznamu, pak s tím 
samozřejmě nebudu mít problém. Nic netajím. 

 Bývalý pan starosta ve zpravodaji, kdy se loučil, 
dostatečně informoval o všech projektech.  Nebudu 
se opakovat.  

Starostka Věra Jakubcová
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Kronika městyse
Vážení a především milí spoluobčané,  
ráda bych Vás informovala o tom, že v letošním 
roce (2023) začínám psát 
Kroniku našeho městyse v nové 
knize. Události do kroniky se 
píší ručně a záznamovým 
inkoustem. Kronika, kterou 
jsem v roce 2022 zakončila, 
obsahuje 800 stran a začala se 
psát roku 1939. Já jsem v ní 
zaznamenávala události od 
roku 2017 a je mi velkou ctí 
být zakončující a zároveň 
začínající kronikářkou, která 
zaznamenává události našeho krásného městyse 
pod Javornickou hůrou. 
Touto cestou bych chtěla velmi 
poděkovat panu Mgr. Stanislavu 
Příhodovi, který naší novou Kroniku 
zahájil nádhernou malbou našeho 
k o s t e l a s v. Pe t r a a P a v l a a 
věnováním „Ať tato kronika dobře 
slouží současným i příštím 
generacím Zdislavic. Opět budou 
zaznamenávány události ze 
života obce - ze všech oblastí. 
Kéž by mohlo být zapisováno co 
nejvíce záznamů pozitivních – 
pro poučení, radost i hrdost 
pokolení příštích“.  

Pan Mgr. Stanislav Příhoda přišel 
do naší obce, spolu se svou ženou 
Alenou, po červnové svatbě v roce 
1959, a oba zde působili jako učitelský pár 11 let. O 
jejich příchodu do naší obce rozhodla možnost 
získání nového bytu, který byl k učitelským místům 
přislíben. „Zdislavičtí radní moudře rozhodli o 
vybudování nové bytovky s cílem stabilizovat 
učitelský sbor v místě. A Příhodovi se jim moc 
hodili, protože jeden byt obsadili hned dva učitelé. 
Novostavba stála při silnici k Chlumu a jednalo se o 
čtyři byty“. /Zdroj: Kantorský pětiboj, vzpomínky 
od dětství po dědství, Stanislav Příhoda/.  

Ze závěru z Kroniky roku 2022  

Dlouho jsem přemýšlela, jak zakončit v loňském 
roce kroniku, která sloužila k zapisování dění naší 
obce, následně městyse, bezmála 100 let. Nejprve 
jsem si předepsala „běžné“ hodnocení roku 2022, 
který se ještě nedostal z pandemie C-19 a jejích, 
pro mě ne vždy smyslných, opatření a již nastala 
válka v Evropě, konkrétně na Ukrajině. Z těchto pár 
řádků jasně plyne nálada, která mezi občany, nejen 
našeho městyse, panovala a která se do této vzácné, 

83 let psané knihy, jako závěr nehodí. Vzpomněla 
jsem si na citát, který jsem kdysi četla „Pokud 
nemůžeš být tužkou, která napíše něčí štěstí, snaž 
se být alespoň gumou, která odstraní něčí smutek“. 
A tak bych tuto kroniku chtěla zakončit příběhem, 
který mi kdysi přišel e-mailem a ve kterém je 
zachycena cena daru času, který můžeme měnit v 
radost, štěstí a spokojenost, protože „štěstí 
nepochází z toho, co máš, ale z toho s kým jsi“.  
Příběh: „Z práce se žena vrátila pozdě, znavená, 
podrážděná, když zjistila, že na ní její 6-ti letý syn 
čeká u dveří. „Mami, můžu se Tě na něco 
zeptat?“ „Jistě, na copak synku?“ „Mami, kolik si 
vyděláš za hodinu?“ „Do toho Ti nic není. Proč se mě 

na to vůbec ptáš?“ odpověděla žena nazlobeně. „Jen to 
chci vědět. Řekni mi, prosím, kolik si 
vyděláš za hodinu?“ nenechal se 
odbýt syn. „Když to musíš vědět, tak je 
to 100 korun za hodinu“ odpověděla 
žena. „Ach jo“ povzdechl si chlapec se 
svěšenou hlavou. „Mami“ začal zase 
„můžu si od Tebe půjčit 50 korun?“ 
Matka byla bez sebe „jestli ses ptal 
jen proto, že si chceš půjčit na 
nějakou zbytečnou hračku, nebo jiný 
nesmysl, tak odpochoduj zpátky do 
svého pokoje a jdi spát. Přemýšlej o 
tom, proč jsi tak sobecký. Já se v práci 
nedřu jen pro nějakou dětskou 
lehkovážnost.“ Chlapec potichu odešel 
do svého pokoje a zavřel za sebou 
dveře. Žena usedla a chlapcovy otázky 
jí ještě více rozzlobily. Jak se mě může 

takhle ptát, jen aby dostal nějaké peníze? Možná, že 
na něco opravdu těch 50 korun potřeboval, moc často 
si o peníze neříkal. Žena přistoupila ke dveřím 
chlapcova pokoje a otevřela je. „Už spíš, synku?“ 
zeptala se. „Ne, mami, jsem vzhůru“ odpověděl 
chlapec. „Přemýšlela jsem, možná jsem na Tebe 
zbytečně vyjela“ řekla žena a pokračovala „víš, byl to 
dlouhý a úmorný den a já si na Tobě všechno vylila. 
Tady máš těch 50 korun, které jsi chtěl.“ Malý chlapec 
se posadil a usmál se „ach, mami, moc děkuju“ 
zajásal. Pak sáhl pod polštář a vytáhl pár 
zmuchlaných bankovek. Žena viděla, že už nějaké 
peníze má a pocítila, jak se ji znovu zmocňuje hněv. 
Chlapec spočítal všechny svoje peníze a pak pohlédl 
na matku. „Proč chceš víc peněz, když už nějaké peníze 
máš?“ zabručela matka. „Protože jsem neměl dost, ale 
teď už mám“ odpověděl chlapec „mami, teď mám 100 
korun. Můžu si koupit hodinu Tvého času? Prosím, 
přijď zítra o hodinu dřív. Mohli bychom spolu 
povečeřet“.  

Majka Pastorková, kronikářka městyse

Kronikářka městyse 
Marie Pastorková.
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ZŠ a MŠ Zdislavice
Vážení občané městyse Zdislavice, 

dovolte mi, abych se Vám nejdříve představila. 
Jmenuji se Petra Švandová a k 1. 8. 2023 jsem byla 
jmenována do funkce ředitelky zdejší základní 
školy. Na škole jsem působila jako učitelka druhého 
stupně a od letošního školního roku jsem převzala 
pomyslnou štafetu po paní ředitelce Mgr. Ireně 
Králové.  

Vystudovala jsem Pedagogickou fakultu Univerzity 
Karlovy v Praze a na zdislavické škole působím od 
roku 2015, kde i jako ředitelka nadále vyučuji český 
jazyk a zeměpis.  

Nový školní rok 2023/24 jsme zahájili tak trošku v 
polních podmínkách díky probíhající rekonstrukci 
budovy tzv. radnice, která už pomalu finišuje do 
cílové rovinky. Od listopadu bychom měli mít ve 
zrekonstruované budově prakticky nové zázemí. 
Naše paní kuchařky bude čekat plně moderní a 
komfortní kuchyň, nové šatny, naše děti zase pro 
změnu nová školní jídelna a školní družina. 
Nesmím také zapomenout na školní dílny, kde se 
naši žáci dočkají důstojného prostředí pro výuku. V 
průběhu školního roku dojde také k dokončení 
cvičné školní kuchyňky, kde od dalšího školního 
roku obnovíme v rámci pracovního vyučování 
výuku vaření. Vše nové a zrekonstruované Vám 
velice rádi v rámci Dne otevřených dveří ukážeme a 
předvedeme. 

Počet našich žáků se v letošním roce přehoupl přes 
stovku. Školu jich navštěvuje celkem 101, z toho 55 
na prvním stupni a 46 na stupni druhém. Ani školka 
nám nezahálí, kapacitu 48 dětí jsme hravě naplnili. 
Byla bych velice ráda, kdyby se nám v tomto 
narůstajícím trendu dařilo pokračovat.  

Rozrůstá se nám i pedagogický sbor. Přivítali jsme 
mezi sebe výtvarnici MgA. Elišku Pitrákovou a 
doufáme, že se jí bude u nás líbit a práce s dětmi ji 

bude bavit a naplňovat. I ve školce jsme přivítali 
nové posily - paní učitelku Adélu Bendovou, která 
vystřídala paní učitelku Kateřinu Jandovou, a také 
paní Štěpánku Irionovou, která se stará o spokojená 
bříška našich nejmenších. 

V letošním roce nás nečeká jen výše zmíněné 
dokončení rekonstrukce „radnice“, ale také mnoho 
dalšího. První změnou, která nastane v průběhu 
listopadu, jsou elektronické čipy, které budou naši 
žáci používat ke vstupu do školy. Jejich používání 
bychom do budoucna rádi rozšířili, např. na školní 
jídelnu. Samozřejmostí jsou různé školní akce, 
výlety, exkurze i výchovné programy, které jsou pro 
děti velice důležité. A to z toho důvodu, že se nám 
děti setkávají v jiném prostředí než školním, učí se 
spolupráci, vzájemné toleranci, ale i samostatnosti. 
Protože škola není jen o učení – ale je také o 
kontaktu se spolužáky, učiteli, třídou, s rodiči, o 
vztazích, o hodnocení, o emocích, o režimu a 
spoustě dalšího. Proto budeme dále pokračovat v 
pravidelných akcích – jako je lyžařský výcvikový 
kurz, kurz plavání , konání zahraničních 
poznávacích zájezdů v rámci zdokonalování cizích 
jazyků a poznávání života v jiných evropských 
zemích, vracíme se po době covidové k účasti na 
projektu Edison a nově jsme se přihlásili do 
projektu Erasmus. Samozřejmostí jsou akce 
pořádané pro rodiče. A tady doufám, že se budeme 

setkávat v hojném počtu. 

Největší změna čeká naše deváťáky. Nastal 
pro ně poslední a velice důležitý školní rok. 
Budou se muset rozhodnout, co dál, kam 
studovat, jakým směrem se ubrat. A jako 
první ročník si vyzkouší podat přihlášku na 
střední školu v elektronické podobě. Čímž, 
doufám, se celý systém přijímacího řízení 
zjednoduší a dětem alespoň částečně 
odpadnou starosti, zda a kam se vůbec 
dostaly. Všem mým letošním deváťákům 
přeji hodně úspěchů, pracovního elánu a 
silnou motivaci dosáhnout svých snů a 
přání. 
Nakonec bych ráda směrem k rodičům 
našich žáků, ale nejen k nim, vyslovila  
jednu prosbu či přání. Pojďme spolu 

táhnout za jeden provaz, být spolu na jedné lodi a 
spolupracovat. Jde nám přece o budoucnost našich 
- Vašich dětí. Doba je velice dynamická a 
turbulentní a děti vyrůstají do světa, o kterém 
nevíme a nedokážeme odhadnout, jak bude za 20 
let vypadat. A proto musíme společně děti do 
tohoto světa připravit, aby v něm obstály a byly 
spokojené. 

                                                       Mgr. Petra Švandová
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Hola, hola, školka na nás volá
Prázdniny utekly jako voda a my se zase 
vracíme ve školky. 
Př ivítali jsme děti , které už školku 
navštěvovaly před prázdninami, ale také děti, 
pro které je školka úplně nová.  
I v učitelském sboru máme novou posilu, 
kterou je p.uč.Bendová. Věříme, že se jí u nás 
ve školce bude líbit. 
V letošním školní roce máme třídu „Včeliček“ 
a třídu „ Medvíďat“. Celkový počet dětí je 48, 
což je plná kapacita. 
Jako každý rok nás čeká spousta zábavy, her, 
malinko učení a také kurz plavání pro 

předškolní 
děti. 
Do školky 
nás přijede 
navštívit a pobavit také několik divadélek s pohádkami a představením 
pro děti. 

Zapojíme se do různých projektů a akcí dle nabídky a příležitosti.  
Po rekonstrukci, která probíhala o prázdninách máme krásnou novou 
koupelnu a také nový automatický kotel, který nás snad nebude trápit 
jako ten předešlý. Díky teplému počasí jsme ho zatím tolik nepotřebovali, 
ale na zimu jsme teď už připraveni. 
Těšíme se na to, co nám tenhle školní rok přinese. Doufáme a přejeme si, 
aby se dětem ve školce líbilo a něco málo (zkušenosti, dovednosti a 
vědomosti) si z ní i odnesly. 

Krásný podzim všem přeje kolektiv MŠ

D ĚK U J E M E  .....

Armádě České republiky, jejíž zástupci přijeli na 
naše pozvání a uspořádali na místním fotbalovém 
hřišti, nejen pro děti z přífarního tábora, poutavou 
prezentaci včetně soutěží. Děti si zde zastřílely z 
dovezených airsoftových útočných pušek Bren-805 
na papírové terče, poměřily si své síly v přetahování 
lanem, dozvěděly se spousty informací, které je 
zajímaly a měly možnost si prohlédnout i vojenský 
automobil TOYOTA HILUX . Za své fyzické výkony 
se podělily o drobné dárky s logem AČR a diplomy 
podepsané ředitelem Krajského vojenského 
velitelství hlavního města Prahy.  

A co víc? Vojáci slíbili paní starostce 
Věře Jakubcové, že k našim dětem 
opět na pozvání přijedou. Již nyní se 
těšíme.   

Majka Pastorková
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Činnost SDH a JPO
SDH 
V průběhu letošního roku náš sbor zasáhly další 
smutné zprávy. V měsíci květnu nás navždy opustili 
naši členové Antonín Jankovský, Josef Ryba a 
Martin Kot. 
Členové našeho sboru se během roku zúčastnili 
několika brigád, pomáhali s organizací velikonoční 
akce pro děti, uspořádali setkání důchodců a 
čarodějnické řízkování.  
5. 8. jsme uspořádali soutěž v požárním sportu, 
která byla zařazena jako 6. kolo Benešovské 
hasičské ligy. Tímto bychom chtěli poděkovat všem, 
kteří se jakkoli podíleli na organizaci a zajištění 
soutěže. Poděkování patří i všem sponzorům. 
Naše sportovní družstva letos navštívila hned 
několik soutěží v požárním sportu. Družstvo mužů 
se účastnilo Benešovské hasičské ligy a Táborské 
hasičské ligy. Jejich letošní problémy s technikou, 
zraněním a změnami v sestavě jim zajistilo 
umístění až na 12. místě na BNL a 7. místě na THL. 
Družstvo žen se účastnilo Táborské hasičské ligy, ve 
které se jim podařilo s přehledem obhájit loňské 
prvenství. Dále se pak účastnily Extraligy ČR, kde se 
jim povedlo v nabité konkurenci obsadit 12. příčku. 
Obě družstva se letos ještě 28. 10. chystají na 
Memoriál v Širokém Dole, kde je na startovní listině 
přihlášeno 200 družstev. 

JPO 
V letošním roce členové jednotky městyse 
absolvovali školení pro velitele družstev a 
vyprošťovaní osob z havarovaných vozidel. Dále 
pak jednotka zajišťovala doplňování vody na 
soutěži v obci Chlum a ukázku techniky a zásahů na 
Dni hasičů a záchranářů v Trhovém Štěpánově.  
K dnešnímu dni vyjížděla jednotka k 28 událostem. 

za SDH a JPO Hynek Míka

14. 7. 2023 - požár stohu Miřetice

14. 7. 2023 - požár stohu Miřetice

2. 9. 2023 - ukázka vyproštění osoby z vozidla T. Štěpánov

Jednotka sboru dobrovolných 
hasičů Zdislavice hledá nové 
posily do výjezdové jednotky. 
Jedná se o zásahovou činnost u 
mimořádných událostí, získávání 
s p e c i a l i z a čn í c h k u r zů a v 
neposlední řadě školení a výcviky. 

Více informací u velitele jednotky 
Miroslava Míky  

tel.: 721 859 819.
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Vlašimský oddíl mezinárodní křesťanské organizace 
Royal Rangers vznikl již před jedenácti lety jako 
výsledek rozhodování členů Církve bratrské 
Podblanicko o budoucím směřování práce s dětmi a 
mládeží. Naším cílem je zábavnou, přátelskou a 
bezpečnou formou vést děti k nejrůznějším 
dovednostem, zodpovědnosti za sebe i za druhé a k 
budování pevného charakteru a morálních hodnot. 
A ačkoli se naše pravidelné páteční schůzky 
převážně odehrávají ve Spolkovém domě ve 
Vlašimi, největší naše akce, jimiž jsou letní tábory, 
se od roku 2018 konají právě u nás ve Zdislavicích.  

Téma letošního tábora bylo oproti předešlým letům 
poněkud kontroverznější, když jsme se přesunuli ve 
stopách krále Šumavy do Československa, pevně 
sevřeného železnou oponou. Cílem tábora nebylo 
přiblížení doby v historicky přesných faktech, ale s 
pomocí smyšleného příběhu poukázat spíše na to, 
jak mocným nástrojem může být propaganda, jak 
jednoduché je pod její tíhou udělat špatná 
rozhodnutí a že svoboda, kterou máme dnes, nebyla 
vždycky samozřejmostí. Stejně 
tak nebylo samozřejmostí, že 
poselství, které mělo z příběhu 
vyznít, bude nakonec dětmi tak 
opravdu vnímáno. Ale soudě ze 
zpětné vazby od dětí i jejich 
rodičů se to povedlo. 

Tábor není jedinou akcí, kterou 
jsme letos ve Zdislavicích 
pořádali. Po domluvě s paní 
starostkou jsme již začátkem 
roku vymysleli hru s názvem 
„Kam zmizel velikonoční 
beránek“ a spolu s místním 

spolkem dobrovolných hasičů jsme ji v sobotu 8. 
dubna zrealizovali.     

 Cílem hry – po splnění úkolů na sedmi stanovištích, 
tematicky vázaných na dovednosti pastýře – bylo 
najít ztraceného velikonočního beránka. To se také 
každému z cca stovky zúčastněných podařilo.  

Nejoblíbenější dovedností, kterou si každý pastýř 
m u s e l o s v o j i t , b y l o o d e h n á n í m e d věd a 
paintballovou pistolí nebo zahnání vlka lukem. 
Dozajista je to i zásluhou našeho dvorního malíře, 
který svým ztvárněním těchto nenechavých šelem 
vytvořil cíle více než lákavé.  

Po skončení hry samotné byl pro všechny připraven 
doprovodný program v podobě pletení pomlázek a 
košíků, vyřezávání a barvení beránků ze dřeva, 
malování na obličej a samozřejmě nechybělo ani 
občerstvení, které ve formě sladkých i slaných 
dobrot napekla naše děvčata. Párky v rohlíku zas 
pocházely z hasičského gastro koutku. Ačkoli byla 
hra určena především dětem, na své si dle 

nadšených ohlasů přišli i 
dospělí, a dokonce i dospívající, 
c o ž j e p r o n á s v e l k ým 
povzbuzením.                                                       

Z á v ě r e m b y c h m o c r á d 
poděkoval všem, kteří se na 
přípravě obou akcí podíleli. 
Stejné poděkování patří i všem 
účastníkům, neboť jenom díky 
jejich účasti mohly akce splnit 
ú č e l , p r o k t e r ý b y l y 
naplánovány. 

 Petr Dojava

O činnosti Royal Rangers  ve Zdislavicích
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60 let založení Mysliveckého sdružení Zdislavice
Vážení přátelé, 
 v letošním roce 2023 si naše Myslivecké sdružení 
připomíná výročí „60“ let od svého založení dne 21. 
7. 1963. Sdružení bylo založeno na podkladě tehdy 
nového zákona o myslivosti č. 23/62 Sb. ve 
Zdislavicích a sdružovalo honební pozemky kolem 
1500 ha celkem 3 obcí a to Zdislavic, Rataj a 
Chlumu. Zakládajícími členy tohoto sdružení byli 
Karel Hejný, nar. 1915, František Lébl, nar. 1929, 
Josef Vošický, nar. 1912, Zdeněk Neděle, nar. 1911, 
Jaroslav Dvořák, nar. 1931, Bohuslav Kohout, nar. 
1923, Theodor Veters, nar. 1902, Emanuel Krejčí, 
nar. 1925, Josef Koukal, nar. 1900 a František 
Maťcha nar. 1899.  S těmito zakládajícími členy byla 
uzavřena nájemní smlouva Mysliveckého sdružení s 
tehdejšími JZD Zdislavice, Rataje a Chlum na pole a 
louky a dále s Lesním závodem Vlašim na pozemky 
lesní, jak to tehdy určoval zákon. Pokud se týká o 
tuto honitbu, odpovídala hranicemi a výměrou 
pozemkům v jednotlivých obcích, pokud to 
odpovídalo mysliveckým hranicím, které byly 
vytvořeny navzájem se sousedními honitbami. 
 K těmto zakládajícím členům MS Zdislavice 
postupně během desetileté nájemní smlouvy byli 
do sdružení přijímáni do roku 1973 další členové, a 
to Josef Drábek, Praha; Marie Žáková, Zdislavice; 
Václav Janoušek, Vlašim; Josef Kůžel, Zdislavice; 
Josef Houdek, Zdislavice; Ludvík Čihák, Zdislavice; 
Karel Hejný ml., Zdislavice; Josef Kautzner, Vlašim; 
Vladislav Jelínek, Vlašim; Ludvík Molda, Vlašim; 
Antonín Krása, Zdislavice; Theodor Veters ml., 
Vlašim; Josef Vošický, Rataje; Josef Ryba, 
Zdislavice; Josef Pastorek, Zdislavice; Pavel Koukal, 
Chlum; František Votýpka, Rataje a Josef Málek, 
Rataje. 
 V tomto prvním desetiletém období vykonával 
funkci mysliveckého hospodáře pan Karel Hejný, 
st.. A tohoto v průběhu doby vystřídal v této funkci 
Ludvík Molda. Funkci předsedy vykonával František 
Lébl, Jednatele Jaroslav Dvořák a finančního 
hospodáře Theodor Veters st..  
 V roce 1973 byla uzavřena nová nejemní smlouva 
opět na 10 roků do roku 1983. Před uzavřením této 
smlouvy však z naší honitby odešli členové z 
Chlumu, a to Josef a Pavel Koukalovi, František 
Maťcha a pan Drábek k MS Javorník, a to s výměrou 
obce Chlum, kromě Chlumské stráně. 
 J iž z prvního deseti letého období byla 
rozestavěna nová broková střelnice na pozemcích 
OÚ Rataje v Křížencích, která byla řádně 
dobudována a schválena balistikem a tuto střelnici 
vlastníme a využíváme dodnes. Dále se vybudovaly 
nové seníky, jeden v Ratajích a jeden ve 
Zdislavicích, kde byly vždy zásoby sena na celou 

zimu. V tomto druhém desetiletí byli do našeho 
sdružení přijati noví členové, a to Ladislav 
Jankovský, Rataje; Pavel Srb, Rataje; František Lébl, 
ml., Rataje a Libuše Vetersová, Vlašim. Funkcionáři 
sdružení byli stejní, pouze finančního hospodáře 
Theodora Veterse staršího, který v roce 1977 
zemřel, vystřídal ve funkci jeho syn Theodor Veters, 
ml.. 
 Od roku 1983 na deset roků do roku 1993 byla 
opět uzavřena nová nájemní smlouva na honitbu a 
byly měněny hranice naší honitby. S naším 
sdružením se sloučilo Myslivecké sdružení Bolina. 
Byli nově zvoleni funkcionáři sdružení, a to 
hospodář František Lébl st., předseda Josef Havlík, 
jednatel Josef Pastorek a finanční hospodář 
Theodor Veters ml.. V průběhu tohoto desetiletí v 
roce 1984 vystřídal ve funkci předsedy J. Havlíka 
František Votýpka, dále v roce 1990 zemřel finanční 
hospodář Theodor Veters ml.. a vystřídal jej v této 
funkci Josef Kautzner. Dále byl za člena v roce 1986 
přijat Prof. Antonín Kováčik, CSc. Praha. V roce 
1988 byl přijat Pavel Bouček. 
 V roce 1993 se opět zpracovávaly nové smlouvy o 
pronájmu honitby a opět na 10 roků do roku 2003. 
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Nové knížky v naší knihovně

Ovšem byl novelizován zákon č. 23/1962 Sb., takže 
musela vzniknout nová honební společenstva 
soukromých vlastníků všech pozemků, kteří do 
těchto společenstvech vstoupili se svými pozemky 
a toto společenství pak pronajalo honitbu. U nás 
vzniklo společné společenství vlastníků obcí 
Zdislavice a Rataje. Myslivci z Boliny si udělali své 
sdružení a od nás odešli. Pokud se týká funkcionářů, 
tak mysliveckým hospodářem se stal František Lébl 
st., předseda František Votýpka, jednatel Josef 
Pastorek a finančním hospodářem Josef Kautzner, 
který byl v roce 2000 vystřídán Josefem Vošickým. V 
tomto desetiletém období byli do našeho sdružení v 
roce 1998 přijati Jiří Bouček ze Zdislavic a Milan 
Kovalský z Vlašimi, dále v roce 1999 Jiří Novotný a 
Petr Štorc, oba ze Zdislavic. Po přijetí těchto členů 
mělo naše sdružení celkem 20 členů. Byl 
uskutečněn nákup chaty na střelnici, na kterou se 
členové MS složili z vlastních peněz.  
 V roce 2003 byla opět na 10 roků do roku 2013 
prodloužena nájemní smlouva s Honebním 
společenstvem. Toto Honební společenstvo se 
ovšem rozšířilo o vlastníky pozemků z obce Chlum, 
kteří se svými pozemky vystoupili z Honebního 
společenství Javorník a sdružili se ve společné 
společenství Zdislavice - Rataje - Chlum. Myslivci z 
obce Chlum po přidružení pozemků byli přijati jako 
řádní členové do našeho mysliveckého sdružení 
Zdislavice od roku 2003. Jednalo se o členy Jaroslav 
|Hromas, Chlum; Jan Hromas, Chlum; Jiří 
Kadeřábek ml., Chlum a Jiří Bílek, Chlum. V roce 
2005 zemřel člen František Lébl z Rataj. V roce 2008 

zemřel Prof. Antonín Kováčik, CSc.. A za něho byl 
do sdružení přijat jeho syn Ing. Petr Kováčik. V roce 
2009 potom ještě vstoupil do našeho sdružení Jiří 
Kadeřábek, st. z Chlumu a byl také přijat za řádného 
člena. V roce 2009 zemřel člen Ladislav Jankovský z 
Rataj. V roce 2013 zemřel člen Josef Kautzner z 
Vlašimi. V tomto 10ti letém období vykonával 
funkci mysliveckého hospodáře Josef Málek, funkci 
předsedy František Votýpka, jednatele Josef 
Pastorek. Finančního hospodáře Josef Vošický. 
 Od roku 2013 se opět na 10 roků prodlužovala 
nájemní smlouva do roku 2023. Honitba zůstala 
stejná 1412 ha. Na výroční členské schůzi v roce 
2013 byli přijati do našeho sdružení noví členové, a 
to Lukáš Bárta a Jiří Houdek, oba ze Zdislavic a dále 
Petr Král z Kuňovic. Na výroční členské schůzi v 
roce 2018 byl přijat nový člen Václav Lonský ze 
Zdislavic. V roce 2018 zemřel člen Karel Hejný, v 
roce 2020 zemřel člen František Votýpka a v roce 
2023 zemřel člen Josef Ryba a člen Ing. Josef Málek. 
V tomto 10ti letém období vykonával funkci 
mysliveckého hospodáře Jiří Bouček, funkci 
předsedy František Votýpka, kterého v průběhu 
vystřídal Jan Hromas, jednatele Josef Pastorek, 
kterého v průběhu vystřídal Petr Štorc. Finančního 
hospodáře vykonává Josef Vošický.  
 Na závěr bych chtěl všem členům MS Zdislavice 
poděkovat za vykonanou práci pro spolek, 
myslivost a naší krásnou přírodu. 
 /zdroj: zápisy MS Zdislavice/ 

               Myslivecký hospodář Jiří Bouček

STATEK 
Neobyčejný příběh o nezlomné lásce k rodné hroudě a také o hrdinném boji proti lidské 
závisti i zaslepené touze po cizím majetku. Statek je symbolem lidského odhodlání bojovat 
v nelehkých dobách za svůj osud, právo na svobodu a bránit svůj majetek mnohdy doslova i 
vlastníma rukama. 

HÁJOVNA 
Píše se rok 1985. Linda žije na hájovně, která je součástí vojenského prostoru, v němž jsou 
umístěni ruští vojáci. Nemá je ráda a obává se jich, ale se svým osobním životem mladé 
manželky a matky je spokojená. Jedné noci změní hloupá legrace nezvaných hostů její osud 
v tragédii a Linda se ocitne ve vězení.  

UŽ MĚ NIKDY NESPATŘÍŠ 
Když se Bettyin muž vrátí z války v zuboženém stavu a psychicky na dně, Betty pochopí, že 
její manželství skončilo. Stěhování k jeho kruté matce ničemu nepomůže. Jestli chce Betty 
přežít, musí okamžitě zmizet. Využije tedy příležitosti a svého manžela a tchyni opustí. Je 
sice chráněna falešnou identitou, ale záhy zjišťuje, že začít nový život nebude tak 
jednoduché, jak si představovala. Je bez peněz a sama, přesto je rozhodnutá vytrvat a najít 
své štěstí...
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Zdislavické rybníky z výšky ...

Rybník Peklov , 
m í s t n í n á z e v 

„Hanikův rybník“ - 
n a c h á z í s e p o d 
Javornickou Hůrou  v 
povodí Pekelského 
potoka a v minulosti 
sloužil k pohánění 
v o d n í h o m l ýn a u 
domu č.p. 109. Výměra 
14034 m2. Rybník je v 
s o u k r o m é m 
vlastnictví.   

Rybník Sejrek - 
historie rybníka 

se píše od roku 1891. 
J a k j e u v e d e n o v 
Pamětní knize obce 
„…. ti občané, jež jej 
zhotoví, mají právo po 
dobu 30 roků od roku 
1891 počínaje, ten 
samý užívati a po této 
době připadne zdejší 
obci.“ Využití - umělá 
vodní nádrž.  Výměra 
3115 m2. Vlastník - 
městys Zdislavice. 

Ž i dův r y b n í k - 
n a c h á z í s e v 

povodí Pekelského 
potoka, do kterého se v 
místě obnoveného 
r y b n í k a p ř i p o j u j e 
Židův potok (kdysi na 
tomto místě byly dva 
rybníky). Výstavba 
obnoveného rybníka 
probíhala v období 
12/2005 - 11/2006. 
Stavba byla členěna na 
stavební objekty - 
n á d r ž , h r á z , 
revitalizace toků a 
tůňk y, o z e l e něn í . 
Celkové náklady stavby 
činily 11 758 tis. Kč, z toho dotace 10 582 tis. Kč. Výměra 17807 m2. Vlastník - městys Zdislavice. 

Dana Volfová, foto Václav Blažek
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Realizace: funprint.eu

Recept na marmeládu z rajčat 
Využijte přebytek rajčat a vyzkoušejte tuto marmeládu: 

Potřebujeme: 1 kg rajčat, 1 kg jablek, 1 kg cukru, 2 citrony,             
          vanilkový cukr, rum 

Postup: Jablka bez jádřinců a rajčata nakrájíme a rozvaříme. Pak 
tuto směs ponorným mixerem rozmělníme a přepasírujeme. 
Přivedeme do varu, přidáme 1 kg cukr dle vlastní chuti a vaříme do 
zhoustnutí (cca 20-30 minut). Ke konci přilijeme šťávu ze dvou 
citronů, 1 vanilkový cukr a 6 lžic rumu. Ještě teplé dáváme do 
skleniček, které 5-7 minut otočíme dnem nahoru. 
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